

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2021 8

中旬刊（总第 607 期 / 第 40 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

价值工程

2021年8月中旬刊(总第607期/第40卷)
1982年创刊 2021年8月18日出版

中国商界文联会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会
封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问: 管在源

总 编: 高志彪

总 编 室: 师瑞

电 话: 0311-87024742

编辑部: 马慧霞

刘英祿

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿邮箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 基于 DMAIC 项目管理的细粒浮选尾矿品位降低研究 李青松 等(1)
- 数字货币机遇下江苏高质量发展研究 李子莹 等(4)
- 海外商务团队建设与市场开发 吴杰 等(7)
- Z世代大学生的就业能力及素质比较研究 高蕾清 等(10)
- 强化项目管理对提高建筑工程效益的影响分析 林明森 等(13)
- 国有企业内部审计方式优化研究 禹湘晖(16)
- 3D打印医疗植入物定价策略影响因素研究 吕慧 等(19)
- 基于柔性化视角下高校科研经费财务管理的研究 尧小英(22)
- 污染源在线监测现状与优化建议 邱红(25)
- 高层建筑防火安全隐患及对策 张兆阳(28)
- 水土流失的生态修复与综合治理措施 蒙仁彪(31)
- 水利水电工程施工现场危险源识别及防控对策研究 郑付超(34)
- 需求层次理论视角下的学校教师的薪酬管理与激励研究
..... 张欣迪 等(37)
- 第三方支付盈利模式及建设途径研究 张坤(40)
- 市政工程项目成本管理与优化措施分析 苗世军(43)
- 东莞市垃圾分类现状及其影响因素调研 王水彩 等(46)
- 地方重大建设项目对财政资金效益的影响研究 盛敏玥(49)
- 水利水电工程施工技术管理研究 曾德升(54)
- 基于资金集约中心的电力公司营销财务管理运营 朱皓绿 等(57)
- 河南省人口老龄化发展趋势预测 沈思连 等(60)
- 基于灰色关联方法的我国公共租赁住房租金定价研究 陈颖龄(63)
- 外籍飞行员劳动关系风险管理及其控制研究分析 耿进友 等(66)
- 中小企业资本运作与投融资能力提升路径探析 林胜华(69)
- 河北省枣产业现状、存在问题与发展对策 冯建华(72)
- 港口工程投标报价策略研究分析 于纪淼(75)
- 建立健全企业安全管理的思路与方法 徐保照(79)
- 基于云计算的企业综合管控平台研究与设计 吴鹏 等(82)

* 价值链·供应链 *

- 高校“爱快递”代取匹配互助 曲慧霞 等(86)

* 功能载体创新 *

- 北京友谊医院建设工程岩土工程勘察分析 李雨株 等(89)
- 软基深基坑开挖施工方案研究 黄莹(92)
- 基于市政桥隧合建的三线换乘站一体化设计探索 胡霞 等(95)
- 土木工程建筑中混凝土裂缝的施工处理技术分析 王向阳(98)
- 路桥施工中软土路基的施工技术要点分析 杨小宝(101)

施工速率对坝顶路面的影响研究	钱新文 等(104)
交通工程安全防护设施的施工技术分析	荣勇(107)
公路桥梁施工中预应力技术措施及质量控制	权跃文(110)
箱型拱桥全过程受力及稳定性分析	吴剑锋(113)
公路桥梁养护与维修加固施工关键技术探究	李斌(116)
公路交通安全设施养护与维修管理措施探析	张仕龙(119)
岩土工程勘察中钻探工艺的选择分析	王新 等(122)
浅埋暗挖矩形隧道施工工序设计及安全控制措施研究	李嘉兴(125)
45号钢淬火后形貌及硬度的研究	包奕江(128)
微型桩施工工艺研究	杜喜讯 等(131)
高速公路软岩隧道初期支护下沉病害处治技术研究	陈富华 等(134)
坐标转换法在曲线桥墩支座坐标计算中的应用	王宇亭(137)
热电厂空压机拖动方案应用分析比较	阳晶(140)
浅埋地铁出入口冻结温度场发展规律研究	姜浩亮(143)
一种新型复合墙体-PCS墙体的技术可行性探讨	林胜利 等(146)
湖南澧溪地区1:5万水系沉积物异常特征及找矿意义	朱继华(149)
基于天津雾迷山组二段热储的分析研究	张建永(152)

* 价值应用 *

灌区测水量水信息自动化建设探讨	徐玮(156)
基于BIM+GIS技术的高校教学楼消防疏导研究	焦馨仪 等(159)
大数据技术对管理会计的影响研究	王东成(162)
基于意见挖掘与LDA模型理论的用户满意度评价研究	朱佳莹(165)
基于二维石墨烯纳米材料优化高分子分离膜研究	郜一帆(168)
节能降耗中热能与动力工程应用分析	李立(171)
导航电子地图中的路网等级设计方法	马威(174)
智能电表计量故障原因与对策分析	袁媛(177)
地铁营运线的自动化监测技术	王崇义(180)
融合出版背景下学术期刊专栏/专刊策划及拓展传播	刘丹 等(183)
基于混合云架构的交通行业大数据云控平台研究与应用	陈双 等(186)

* 理论综述 *

创业韧性的驱动因素及其对创业行为选择的影响	林康(190)
原油价格波动统计分析及应对策略研究	张露 等(193)

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在15个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为3个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.40 8.b
 (Sum No.607)
 Published in Aug. 18, 2021

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsbjb@163.com

Printed by:
 Changling Printing House, Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

1 Research on the Reduction of Fine Particle Flotation Tailings Grade Based on DMAIC Project Management	LI Qing-song, <i>et al.</i>
4 Research on Jiangsu's High-quality Development under the Opportunity of Digital Currency	LI Zi-ying, <i>et al.</i>
7 Overseas Business Team Building and Market Development	WU Jie, <i>et al.</i>
10 A Comparative Study on the Employability and Quality of Generation Z College Students	GAO Lei-qing, <i>et al.</i>
13 Analysis of the Impact of Strengthening Project Management on Improving Construction Engineering Benefits	LIN Ming-sen, <i>et al.</i>
16 Research on Optimization of Internal Auditing Methods of State-owned Enterprises	YU Xiang-hui
19 Research on Influencing Factors of 3D Printing Medical Implant Pricing Strategy	LV Hui, <i>et al.</i>
22 Research on the Financial Management of Scientific Research Funds in Colleges and Universities from the Perspective of Flexibility	YAO Xiao-ying
25 On-line Monitoring Status of Pollution Sources and Optimization Suggestions	QIU Hong
28 Hidden Dangers and Countermeasures of Fire Safety in High-rise Buildings	ZHANG Zhao-yang
31 Ecological Restoration and Comprehensive Treatment Measures for Soil Erosion	MENG Ren-biao
34 Research on Dangerous Source Identification and Prevention and Control Countermeasures at Construction Site of Water Conservancy and Hydropower Projects	ZHENG Fu-chao
37 Research on the Salary Management and Incentive of School Teachers from the Hierarchical Theory of Needs	ZHANG Xin-di, <i>et al.</i>
40 Research on the Profit Model and Construction Method of Third-party Payment	ZHANG Kun
43 Analysis on Cost Management and Optimization Measures of Municipal Engineering Projects	MIAO Shi-jun
46 Investigation on the Status Quo of Waste Classification and Its Influencing Factors in Dongguan City	WANG Shui-cai, <i>et al.</i>
49 Research on the Impact of Local Key Projects on the Benefit of Fiscal Revenue and Expenditure	SHENG Min-yue
54 Research on Construction Technology Management of Water Conservancy and Hydropower Projects	ZENG De-sheng
57 Power Company Marketing Financial Management Operation Based on Capital Intensive Center	ZHU Ai-lv, <i>et al.</i>
60 Population Aging Trend Forecast in Henan Province	SHEN Si-lian, <i>et al.</i>
63 Study of Pricing for Public Rental Housing Based on the Grey Relational Analysis	CHEN Ying-ling
66 Research and Analysis on Risk Management and Control of Foreign Pilots' Labor Relations	GENG Jin-you, <i>et al.</i>
69 Analysis on the Improvement of Small and Medium-sized Enterprises' Capital Operation and Investment and Financing Ability	LIN Sheng-hua
72 Current Status, Existing Problems and Development Countermeasures of Jujube Industry in Hebei Province	FENG Jian-hua
75 Research and Analysis on Bidding Strategy of Port Engineering	YU Ji-miao
79 Ideas and Methods of Establishing and Improving Enterprise Safety Management	XU Bao-zhao
82 Research on Application of Cloud Computing in Enterprise Informatization Construction	WU Peng, <i>et al.</i>

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

86 College and University "Love Express" Pick-up Matching Mutual Aid	QU Hui-xia, <i>et al.</i>
----------------------------------------------------------------------------	---------------------------

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 89 Geotechnical Engineering Investigation of Beijing Friendship Hospital Construction Project LI Yu-zhu, *et al.*
- 92 Excavation Construction of Deep Foundation Pit on Soft Foundation HUANG Ying
- 95 Exploration of the Integrated Design of the Three-line Transfer Station Based on the Combined Construction of Municipal Bridge and Tunnel HU Xia, *et al.*
- 98 Analysis of Construction and Treatment Technology of Concrete Cracks in Civil Engineering Buildings WANG Xiang-yang
- 101 Analysis of Key Points of Construction Technology of Soft Soil Roadbed in Road and Bridge Construction YANG Xiao-bao
- 104 Research on the Influence of Construction Speed on Dam Crest Pavement QIAN Xin-wen, *et al.*
- 107 Analysis of Construction Technology of Safety Protection Facilities in Traffic Engineering RONG Yong
- 110 Technical Measures and Quality Control of Prestress in Highway Bridge Construction QUAN Yue-wen
- 113 Analysis of the Force and Stability of the Box Arch Bridge in the Whole Process WU Jian-feng
- 116 Research on Key Techniques of Highway Bridge Maintenance and Reinforcement Construction LI Bin
- 119 Analysis on the Maintenance and Maintenance Management Measures of Highway Traffic Safety Facilities ZHANG Shi-long
- 122 Selection and Analysis of Drilling Techniques in Geotechnical Engineering Investigation WANG Xin, *et al.*
- 125 Study on Construction Process Design and Safety Control Measures of Shallow Buried Rectangular Tunnel LI Jia-xing
- 128 Research on Morphology and Hardness of No.45 Steel after Quenching BAO Yi-jiang
- 131 Research on the Construction Technology of Micro-pile DU Xi-xun, *et al.*
- 134 Research on Treatment Techniques for Subsidence Diseases in the Initial Support of Soft Rock Tunnels on Expressways CHEN Fu-hua, *et al.*
- 137 Coordinate Transformation Method in Curved Pier Bearing Coordinates Application in Calculation WANG Yu-ting
- 140 Analysis and Comparison of Air Compressor Drive Scheme in Thermal Power Plant YANG Jing
- 143 Study on Development Law of Freezing Temperature Field at Entrance and Exit of Shallow Metro JIANG Hao-liang
- 146 Discussion on the Technical Feasibility of a New Composite Wall-PCS Wall LIN Sheng-li, *et al.*
- 149 The Anomalous Characteristics of Sediments in the 1:50,000 River System in Huanxi Area Hunan and its Prospecting Significance ZHU Ji-hua
- 152 Based on the Analysis and Research of the Second Member of the Wumishan Formation in Tianjin ZHANG Jian-yong

VALUE APPLICATION

- 156 Discussion on Automatic Construction of Water Measurement and Water Information in Irrigation District XU Wei
- 159 Research on the Fire-fighting of University Teaching Buildings Based on BIM+GIS Technology JIAO Xin-yi, *et al.*
- 162 Research on the Impact of Big Data Technology on Management Accounting WANG Dong-cheng
- 165 Research on User Satisfaction Evaluation Based on Opinion Mining and LDA Model Theory ZHU Jia-ying
- 168 Research on Optimizing Polymer Separation Membrane Based on Two-dimensional Graphene Nanomaterials GAO Yi-fan
- 171 Analysis of Thermal Energy and Power Engineering Application in Energy Saving and Consumption Reduction LI Li
- 174 Method of Designing the Warp Road Level of Road Network in Navigation Electronic Map MA Wei
- 177 Analysis of Reasons and Countermeasures for Measuring Failures of Smart Meters YUAN Yuan
- 180 Automatic Monitoring Technology of Metro Operation Line WANG Chong-yi
- 183 Planning and Expanding Dissemination of Academic Journal Special Columns/Special Issues under the Background of Convergence Publishing LIU Dan, *et al.*
- 186 Research and Application of Big Data Cloud Control Platform in Transportation Industry Based on Hybrid Cloud Architecture CHEN Shuang, *et al.*

THEORETICAL REVIEW

- 190 The Driving Factors of Entrepreneurial Resilience in the Failure Situation and its Influence on the Behavior Choice of Entrepreneurs LIN Kang
- 193 Statistical Analysis of Crude Oil Price Fluctuations and Research on Coping Strategies ZHANG Lu, *et al.*